
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA ESPECIAL DE COMPTES DE DIA 3 DE 
FEBRER DE 2025.-

A les 13,18 hores del dia 3 de febrer de 2025, es reuneixen a la sala de sessions de les 
oficines  municipals,  a  l’efecte  de  celebrar  sessió  ordinària  de  dita  Comissió,  en  1ª 
convocatòria, sota la presidència (presencial) del Sr. Batle, Salvador Femenias Riera, i amb 
assistència (presencial) del Secretari municipal, Francisco González Benito, els Srs. regidors 
que es ressenyen a continuació i que són:

Sr. Miquel Jaume Horrach (presencialment).
Sra. Catalina Bujosa Bujosa (presencialment).
Sra. Catalina Gibert Riera (presencialment).
Sr. Gabriel Sancho Sbert (presencialment).
Sra. Pere Josep Bauçà Ferrer (telemàticament per sistema Zoom).

No assisteixen: Sr. Víctor Manuel López i Sr. Rafel Font Bauzà.
             

A continuació,  es passen a tractar els diferents temes que figuren a l’ordre del dia 
següent:

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S'aprova, per la unanimitat dels regidors presents (6), d'acord amb allò que disposa 
l'article 91.4 de Llei Balear Municipal i de Règim Local, 20/2006 de 15 de desembre, l'acta 
referida que correspon a la sessió celebrada en data 31-12-2024.

2.-  PROPOSTA  DE  RESOLUCIÓ  D'AL·LEGACIONS  A  LES 
MODIFICACIONS PUNTUALS DE NNSS 1/2024 I 2/2024.-

El primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, actuant com a ponent per a aquest altre punt 
de l'ordre del dia, dóna compte de les al·legacions presentades sobre això per l'Associació 
anomenada  “La  Mola  Petra  lluitant”;  així  com dels  informes  emesos  sobre  aquestes.  El 
regidor ponent nega l'existència de la nul·litat apuntada pels al·legants i proposa desestimar 
aquestes  al·legacions,  així  com  aprovar  provisionalment  les  modificacions  puntuals  en 
qüestió.

Després ve el torn per a l'altre grup municipal, i és el portaveu de Més, Pere Josep 
Bauçà, que intervé preguntant per què hi ha un informe extern, en comptes del del Secretari 
municipal. El portaveu de l'equip de Govern municipal, Miquel Jaume, contesta que també hi 
ha un informe intern  del  Secretari  i  que s'ho passarà  a  Pere;  no obstant  això,  procedeix 
Miquel a la lectura en veu alta del mateix, que es transcriu textualment a continuació:
  
27 gen, 13:28 h.
 
L'informe de l'interventor no és preceptiu i no al·leguen cap norma per sustentar la seva 
afirmació (al contrari del que fan després).

Si  donem  com  a  certes  les  premisses  apuntades  pels  al·legants  (identitat  entre  les 
modificacions puntuals indicades del 2018 i les del 2024, i el transcurs de menys de 5 anys 
des de l'aprovació provisional de les primeres i les aprovacions inicials de 2024), caldria 
esperar un any, perquè es tractaria d'una nul·litat de ple dret (article 47.2de la LPACAP, 
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degut a la naturalesa reglamentaria que la jurisprudència, atribueix als plans urbanístics i 
per les dificultats que veig en aquest cas per a una anul·lació parcial que es limiti a la 
suspensió acordada.

No obstant això, cal tenir en compte només les al·legacions que no siguin extemporànies, 
per haver entrat al Registre municipal dins dels 30 dies hàbils posteriors al de la publicació 
al BOIB de les corresponents aprovacions inicials de 2024, ja que en cas contrari, aquestes 
al·legacions són legalment inadmissibles per aplicació de l'article 29 de la LPACAP; sense 
perjudici  que  l'equip  de  govern  volgués  impulsar  una  revocació  d'ofici  d'aquestes 
aprovacions inicials de 2024 (d'acord amb el que disposa l'article 109.1 de la mateixa llei 
abans esmentada), per evitar posteriors recursos administratius de reposició i/o contenciós 
administratius.

El secretari municipal.

L'autor de l'informe sol·licita l'ús de la  paraula,  per dir  que li  sembla que no ha 
quedat clara la motivació de l'equip de Govern municipal per desestimar les al·legacions 
presentades; i explica que la qüestió decisiva, segons la seva opinió, és si la prohibició de 
l'article 51.8 de la LUIB s'estén a les suspensions automàtiques de llicències per llei  no 
acordades  directament  pel  Plenari,  sinó que són una simple conseqüència de l'aprovació 
inicial del planejament o la seva modificació. Continua dient el Secretari que si la resposta a 
això és negativa, la proposta de desestimació de les al·legacions estaria justificada; però a 
més,  també hi  ha l'argument  que en el  seu moment,  el  Plenari  municipal  va desistir  de 
l'aprovació  inicial  de la  modificació  puntual,  i  per  tant  ja  perd sentit  computar  terminis 
respecte a un procediment desaparegut.

Finalitzades així les intervencions prèvies,  el Sr. Batle sotmet a votació el dictamen 
sobre  la  proposta  de  desestimar  les  al·legacions  esmentades,  així  com  la  d'aprovar 
provisionalment  les  modificacions  puntuals  1/2024  i  2/2024;  resultant  aquest  dictamen 
favorable, amb 5 vots a favor del PI, 0 vots en contra i 1 abstenció de Més per Petra.

3.-DESISTIMENT DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE NNSS 1/2023.-

El primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, sol·licita que surtin de la sala de reunions 
tant el Batle Salvador Femenias Riera com la regidora Catalina Gibert Riera; per quant que 
pesa  sobre aquests membres de la Comissió  un deure legal d'abstenció en aquest assumpte 
que ara ens ocupa, segons el que disposa l' article 23.2 de la Llei de Règim Jurídic del Sector 
Públic, ja que tindrien interessos a la zona afectada per la modificació. Un cop han abandonat 
la  sala  de  reunions  les  persones  esmentades,  el  primer  Tinent  de  Batle,  Miquel  Jaume, 
substitueix al Batle a la presidència de la sessió; i proposa directament el desistiment de la 
referida modificació que va aprovar inicialment el Plenari. La qual cosa resulta dictaminada 
favorablement per la unanimitat dels membres de la Comissió presents (4).

4.-APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE NNSS 1/2025.-

En relació  amb aquest  altre  assumpte,  el  primer  Tinent  de  Batle,  Miquel  Jaume, 
recorda que aquesta modificació plantejada pel que fa al Camí de Son Fogó ja comptava amb 
informe de Secretaria quan s'impulsà la mateixa amb el número 1/2018; i que la finalitat de la 
modificació esmentada és facilitar les actuacions dels particulars en aquesta zona, sense que 
hagin d'esperar que es desenvolupi o no el planejament vigent. De tota manera, afegeix el 
representant de l'equip de Govern municipal: que el procediment que ara s'obre amb número C
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d'expedient 1/2025, també compta amb un altre informe de Secretaria, procedint a llegir-lo en 
veu alta, el qual queda transcrit de manera literal seguidament:

                      

                             INFORME DE SECRETARÍA

Asunto: Modificación puntual de las NNSS nº 1/2025, relativa a la reordenación de ámbito 
territorial contiguo a la Escuela.

Fundamento legal del presente informe:

Se emite el presente en cumplimiento de lo dispuesto en los artículos 3.3 d) 7º, del 
RD 128/2018 de 16 de marzo y 85.1 a) de la Ley Balear Municipal y de Régimen Local 
(20/2006 de 15 de diciembre), en relación con el 94.3 m) de la misma ley.

Informe:
En la documentación presentada por el momento, aparece justificada la propuesta 

del equipo de gobierno municipal para la aprobación inicial del expediente; no obstante lo 
cual, se hará una observación en cuanto a la Memoria del equipo redactor:

En la página 12 de tal documento, después de transcribirse literalmente el contenido 
del artículo 59.5 de la LUIB, se viene a decir que, de acuerdo con el mismo, s’annexa a 
l’expedient la informació dels titulars o propietaris de drets reals de les parcel·les afectades. 
Pero en ese artículo antes citado se está exigiendo aportar la identidad de dichas personas y 
eso  no  aparece  ni  dentro  del  cuadro  que  figura  en  la  página  citada,  ni  tampoco  he 
localizado esa información obligatoria por ley, dentro de un anexo aparte en algún otro 
documento  de  los  incorporados  al  expediente  GE-413/2023,  relativo  a  la  modificación 
puntual de las NNSS nº 1/2023 (de la que trae causa la modificación que ahora nos ocupa, 
con  nº  1-2025).  Si  se  ha  omitido  tal  información  por  mor  de  la  protección  de  datos 
personales, que se incluyan por lo menos los números de D.N.I, incluso anonimizados. Pero, 
en cualquier caso, mi opinión es que los interesados deben constar en el expediente por 
imposición legal y porque la consignación de sus datos identificativos tendría cobertura en 
el artículo 6.1 c) del RGPD.     
 
Conclusión:
 Se tiene por justificada la propuesta formulada, salvo por la deficiencia previamente 
apuntada, ya que no permite conocer de manera transparente: quiénes son los afectados 
(beneficiados y/o perjudicados) por la modificación urbanística; y poder detectar, si fuera el 
caso,  la existencia de posibles conflictos de intereses y/o arbitrariedades en la decisión 
municipal.  

Y es por todo lo expuesto que este funcionario suscribe la siguiente:  
Propuesta de Resolución:

Que se subsane la deficiencia antes advertida con carácter previo, antes de que sea 
dictaminada la propuesta del equipo redactor por la Comisión informativa municipal.

Todo ello según mi leal saber y entender, salvo mejor informe, y no obstante lo cual, 
decidirá el Sr. Alcalde, con superior criterio, como presidente de la Comisión informativa y 
como regidor que ostenta la atribución en materia de urbanismo, según su Resolución de 
alcaldía nº 44/2019 de 18 de junio.
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En Petra a 31 de enero de 2025.  

EL SECRETARIO MUNICIPAL

           Fdo: Francisco González Benito.

Un cop acabada la lectura, el regidor ponent anuncia que la deficiència es corregirà i 
proposa dictaminar favorablement l'aprovació inicial de la modificació puntual esmentada.

En la votació de l'esmentat dictamen s'obté llavors el resultat següent: 3 vots a favor 
del  PI,  0  vots  en  contra  i  1  abstenció  de  Més  per  Petra;  quedant  per  tant  dictaminada 
favorablement aquesta aprovació.

5.-APROVACIÓ DEL PROJECTE DE GESPA PEL CAMP DE FUTBOL.-

Per  a  aquest  altre  punt  de  l’ordre  del  dia,  es  reincorporen  ja  els  membres  de  la 
Comissió que varen abandonar la sessió quan es varen tractar els dos assumptes anteriors; i 
pren llavors la paraula el primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, que, actuant com a ponent, 
anuncia modificacions en el projecte i en el plec prèviament enviats a l'altre grup municipal, 
referides a aspectes com a porteries i banquetes (en el cas del 1r) i a la millora núm. 2 (en el 
cas del 2n).

Després ve el torn per a l'altre grup municipal, i és el portaveu de Més, Pere Josep 
Bauçà,  que  intervé  preguntant  que,  com  ara  tot  ve  subvencionat:  si  no  convindria  que 
s'incloguessin les millores dins del projecte,  per assegurar-ne  la seva  realització i  que no 
passi com amb les obres actuals als carrers de Petra.

El portaveu de l'equip de Govern municipal,  Miquel Jaume, utilitza el 2n torn per 
contestar a l'anterior que si es rep l'actuació com a millora, l'Ajuntament s'estalvia l'IVA; i 
afegeix també Miquel  que és important  considerar  això,  ja  que les empreses  de vegades 
poden assumir aquesta despesa, si ja tenen determinats materials, per exemple.

Al 2n torn per a Mes, Pere Josep Bauçà reclama el projecte i el plec modificats que es 
portaran al Plenari municipal. I després d'acceptar la petició anterior el ponent, per part del 
Batle s'obre la votació del dictamen sobre aquest assumpte de l'ordre del dia,  en  la qual 
aquest dictamen resulta favorable a l'aprovació del projecte per a l'obra de la gespa del Camp 
de futbol, amb 5 vots a favor del PI, 1 vot en contra de Més i 0 abstencions.

6.-DEROGACIÓ DE DIVERSES ORDENANCES I REGLAMENTS.-

Per a aquest altre assumpte, també és el primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, que 
intervé com a ponent, recordant que ja es va anunciar en una altra sessió que es faria una 
revisió  de  la  normativa  municipal  per  eliminar  Ordenances  i  Reglaments  en  desús  o 
redundants respecte a altres normes existents. Com a resultat d'aquesta revisió, continua dient 
el  ponent,  afirma  haver  detectat  normes  municipals  obsoletes  que  no  respecten  alguns 
principis  de  bona  regulació  recollits  a  l'article  129  de  la  LPACAP (necessitat,  eficàcia, 
seguretat jurídica, etc.) i és per això que proposa la derogació de les següents:

1. ORDENANÇA  REGULADORA  DEL  PREU  PÚBLIC  PER  L'ASSISTÈNCIA  A 
ESPECTACLES  DEL  CINEMA  I  TEATRE  AL  TEATRE  MUNICIPAL  “ES 
QUARTER” DE PETRA
Argument: Darrerament es gestiona a través de l’ Organisme Autònom Fundació 
Teatre i acció sociocultural.
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2. ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DE LES SUBVENCIONS I AJUTS PER 
A LA REHABILITACIÓ DE FAÇANES
Argument: Ja no hi ha aquests ajuts.

3. REGLAMENT  DE  FUNCIONAMENT  I  TARIFES  DEL  TEATRE  DE  PETRA  I 
TARIFES DEL MUSEU ETNOLÒGIC MUSICAL
Argument: Darrerament es gestiona a través de l’ Organisme Autònom Fundació 
Teatre i acció sociocultural i l’Organisme Autònom Fundació Escola Municipal de 
Música.

4. REGLAMENT DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA
Argument:  Des  de  l’any  2008  que  s’aprovà,  hi  ha  normatives  superiors  que  ho 
regulen  com la  Llei  12/2019,  de  12  de  març,  de  consultes  populars  i  processos 
participatius (BOIB núm. 36, de 19 de març de 2019).

Mancant posteriors intervencions, el Sr. Batle sotmet a dictamen la proposta d'acord 
plenari més amunt introduïda, el qual resulta favorable a aquesta, amb 5 vots a favor del PI, 0 
vots en contra i 1 abstenció de Més per Petra.

7.- MODIFICACIÓ DE LA PERIODICITAT DE LES SESSIONS PLENÀRIES 
ORDINÀRIES.-

Així mateix, també és ara el primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, qui es fa càrrec de 
defensar aquesta altra proposta de l'equip de Govern municipal, afirmant que a causa dels 
múltiples assumptes ara en marxa, que són de competència plenària, hi ha una previsió que 
s'hagin de fer més sessions extraordinàries del Plenari, per la qual cosa sembla convenient 
compensar-ho amb un menor nombre de sessions ordinàries; però respectant, en tot cas, les 
mínimes exigides per llei, és a dir: que almenys se'n faci una cada tres mesos. En aquest 
sentit, la proposta que formula el referit portaveu del PI és la següent:

Modificació de la periodicitat de les sessions plenàries ordinàries
Atès que:
-Darrerament hi ha molts projectes en marxa pels quals cal aprovació per plenari.
-Darrerament hi ha molts al·legacions a projectes i publicacions que s’han de resoldre amb 
certa rapidesa.
-És difícil ajustar tot el que s’ha exposat abans a les sessions ordinàries actuals, la qual cosa 
farà necessària la convocatòria de sessions plenàries extraordinàries.

Per això es proposa que les sessions plenàries ordinàries siguin durant el segon més 
de cada trimestre (febrer, maig, agost i novembre), complint així el que diu l’article 78 del 
ROF.

Dins ja del torn per a l'altre grup municipal, el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, 
diu que està sorprès amb la proposta presentada per  l'equip de Govern municipal, ja que 
opina Pere Josep que les sessions ordinàries van bé per tenir organitzades les coses; i afegeix 
que li sembla molt gros passar de 9 a 4, per la qual cosa, el regidor Bauçà proposa provar a 
fer una ordinària cada dos mesos, per no fer tan gran el salt. A més de tot això, el regidor de 
Més ja citat, proposa també fixar el dia i l'hora de les sessions, amb un horari més racional 
perquè la gent hi pugui participar.

El portaveu de l'equip de Govern municipal, Miquel Jaume, fa servir un 2n torn per 
respondre a l'anterior que: ara s'ha formulat una proposta del seu grup municipal amb el canvi 
indicat, però que al Plenari n'hi pot haver altres més.

Un  cop  fixades  així  les  posicions  dels  grups  municipals,  el  Sr.  Batle  sotmet  a 
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dictamen  la  proposta  d'acord  plenari  més  amunt  plantejada  pel  regidor  ponent,  Miquel 
Jaume; resultant favorable aquest dictamen, respecte a aquesta proposta, amb 5 vots a favor 
del PI, 0 vots en contra i 1 abstenció de Més per Petra.

8.-   ALTRES.-  

No es planteja cap altra assumpte per part dels regidors, per la qual cosa i acabats així  
els assumptes inclosos a l’ordre del dia, el President dóna per acabada la sessió, essent les 
14,10 hores, la qual cosa certific com a Secretari.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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